
1 

 

Protokół nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 czerwca 2024 r. w godz. od 16:00 do 17:00 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Kamil Lauryn  – Przewodniczący Komisji 

2. Bogdan Bezdziecki  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Karol Korneluk 

5. Anna Ruszewska  

6. Piotr Rydzewski 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Sylwester Cimochowski  

  

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta                                       

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

5. Marcin Bonisławski – Nacz. Wydz. Rozwoju i Funduszy Zewn.   

6. Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnika Wydz. Ochrony Środowiska     

7. Sylwia Kowaczuk – Wydział Gospodarki Komunalnej 

8. Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach        

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej powitał zebranych  

i powiedział, że porządek posiedzenia został przesłany do radnych wraz z materiałami.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 maja 2024 r. 

2. Zaopiniowanie Raportu o stanie miasta 2023. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu umowy z Fundacją Pro Sudovia dotyczącej realizacji 

przebudowy fragmentu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej.   

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024-2041. 

10. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 maja 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie Raportu o stanie miasta 2023. 

– Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta omówił pokrótce Raport o stanie miasta.  

 

Karol Korneluk zapytał, ile aptek jest obecnie w Suwałkach, ponieważ w Raporcie 

występuje liczba 29 a cały czas w obiegu było 28.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że informacje zawarte w Raporcie są 

przekazywane przez różne jednostki funkcjonujące w mieście. Dane dotyczące aptek 

pochodzą z Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia. Powiedział, że nie ma wiedzy, czy jest 

to błąd czy tych aptek rzeczywiście jest teraz 29. Dodał, że sprawa zostanie zweryfikowana.  

 

Karol Korneluk powiedział, że w Raporcie podano stan osobowy komisji Rady Miejskiej na 

dzień 31 grudnia 2023 r. W składzie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki wpisany 

został radny Jacek Niedźwiedzki, który w tym czasie pełnił już funkcję posła na Sejm RP. 

Poprosił, aby zaktualizować wskazane dane.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i uwag i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Raportem o stanie miasta 2023: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych 

przeciw                                       –  1 radny 

wstrzymało się od głosu             –  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie miasta 2023. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  4  radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu umowy z Fundacją Pro Sudovia dotyczącej realizacji 

przebudowy fragmentu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej.   

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że jest inwestor, który chce wykorzystać 

budynek na placówkę pobytu dziennego dla dzieci. Z uwagi na konieczność zapewnienia 

parkingów, trzeba dokonać przebudowy układu drogowego przy wskazanych ulicach. Jak 

zawsze zawierane jest porozumienie między inwestorem a miastem, gdzie zostają określone 

warunki wykonania przebudowy.  

Inwestor jest na etapie starań o środki zewnętrzne na ten cel.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

umowy. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6  radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy z Fundacją Pro Sudovia dotyczącej 

realizacji przebudowy fragmentu ul. Bohaterów i Kawaleryjskiej.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 
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– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6  radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że przez dłuższy czas nie były 

zmieniane cenniki opłat obowiązujących na cmentarzu. Spółka zaczęła ponosić straty z tej 

działalności, co spowodowane było m.in. podniesieniem płacy minimalnej. Następnie zgłosił 

autopoprawki do projektu uchwały - w Cenniku w poz. 6 usunięcie zapisu „na okres 20 lat”, 

co wynika z rozstrzygnięcia wojewody podlaskiego. Druga poprawka dotyczy poz. 13, gdzie 

pojawił się błąd pisarski.   

 

Karol Korneluk poprosił o przekazanie tych poprawek na piśmie.  

 

Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK powiedział, że jak każda działalność 

gospodarcza powinna generować przychody, które pozwalają przynajmniej na pokrycie 

kosztów bieżącego funkcjonowania. W przypadku cmentarza komunalnego nie zachodzi taka 

okoliczność. Dodał, że obecna część cmentarza już się zapełniła i istnieje konieczność 

adaptacji nowych działek do funkcji cmentarnych, co generuje duże koszty. Dodał, że 

proponuje się podwyższenie kilku opłat m.in. za groby murowane czy niszę w kolumbarium.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały wraz z autopoprawkami. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych 

przeciw                                       –  1 radny 

wstrzymało się od głosu             –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że w tej korekcie uchwały 

wprowadzono dwie zmiany. Udało się wprowadzić linię wakacyjną do Starego Folwarku. 

Drugie rozwiązanie to kontynuacja działań z firmą POLREGIO dotyczących możliwości 

bezpłatnych przejazdów komunikacją miejską dla posiadaczy biletu na pociąg PKP Intercity 

S.A na godzinę przed odjazdem pociągu lub po przyjeździe pociągu.  

 

Karol Korneluk przytoczył zapis z uchwały §3 „Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego i wchodzi w życie z dniem 1.07.2024 r. z wyjątkiem 

§1 ust. 2, który wchodzi w życie z dniem 1.01.2026 r.”. Zapytał skąd różnice w datach.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta, wyjaśnił że jest to związane z procedurami i 

formalnościami i 2026 r. to bezpieczny termin, natomiast jeśli uda się dopełnić wszelkich 

formalności wcześniej, wówczas Rada Miejska zostanie poproszona o korektę uchwały.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że uchwałą Rady Miejskiej wprowadzono 

bezpłatne przejazdy komunikacją miejską dla dzieci i młodzieży. Zapytał, czy to zwolnienie 

dotyczy również przejazdów komunikacją miejską poza granice miasta.  

 

Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK powiedział, że uchwała została tak 

skonstruowana, że nie ma w niej zapisu o tym, że zwolnienie dotyczy jedynie terenu miasta 

Suwałki. Praktyka jest więc taka, że dzieci i młodzież z Suwałk mogą korzystać bezpłatnie z 

komunikacji miejskiej również poza granicami miasta. Firmy kontrolujące bilety otrzymały 

takie informacje.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  6  radnych 

przeciw                                       –  0 

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na 

terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że zgodnie z ustawą o ogłaszaniu aktów 

normatywnych i rozporządzeniem w sprawie zasad techniki prawodawczej, jeśli dany akt 

prawny jest zmieniany kilka razy lub jego czytelność tego wymaga, dobrze byłoby przyjąć 

akt jednolity. Poprosił w związku z tym o przygotowanie tekstu jednolitego uchwał, które 

tego wymagają. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta zapewnił, że będzie to wykonane.   

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że wprowadzone zmiany spowodują zwiększenie 

deficytu o ponad 180 tys. Deficyt zostanie pokryty przychodami z zaciągniętego kredytu oraz 

wolnymi środkami.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania nad 

projektem uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych 

przeciw                                       –  1 radny 

wstrzymało się od głosu             –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2024 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024-2041. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zmiany w WPF wynikają ze zmian w budżecie.  

Jeśli chodzi o wykaz przedsięwzięć do WPF zostało wprowadzone do wykazu nowe zadanie 

pn. „Zrównoważona mobilność miejska w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym Suwałk - etap 

II”.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer zapytał o kredyt i dług miasta, także z perspektywy ubiegłego 

roku. W jakim miejscu jest miasto, jeśli chodzi o ten aspekt.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że w ubiegłym roku Miasto planowało 

zaciągnięcie kredytu w wysokości ponad 47 mln zł. Ostatecznie udało się zaciągnąć kredyt o 

ponad 1,8 mln zł mniejszy niż zakładano. Jeśli chodzi o zadłużenie to w 2023 roku planowane 

było na poziomie ponad 268 mln zł, w związku z zaciągnięciem niższego kredytu, to 
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zadłużenie wyniosło ponad 266 mln zł. W roku 2024 kredyt zaplanowano w wysokości 17 

mln zł i prognozuje się, że zadłużenie na koniec 2024 r. wyniesie ponad 272 mln zł.  

Wspomniała o możliwości zdobycia środków finansowych z KPO i ofercie z Banku 

Gospodarstwa Krajowego związanego z udzieleniem Miastu pożyczki na tzw. inwestycje 

zielone. Jest to pożyczka nieoprocentowana z możliwością ubiegania się o umorzenie 

pożyczki w wysokości 5%. Wydział Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych oraz Wydział 

Inwestycji sporządziły wykaz projektów i inwestycji do akceptacji przez bank. Dodała, że 

trwają intensywne prace nad tym, aby kredyt zastąpić omawianą pożyczką.  

Podkreśliła, że jeśli chodzi o wskaźniki to w 2023 roku wskaźnik zadłużenia wyniósł 47,76%. 

Według planu na 2024 rok jest to 38,28%.    

Anna Cyran dodała, że jeśli chodzi o tę planowaną pożyczkę, to korzyść byłaby też taka, że 

miasto nie miałoby kosztów obsługi długu ze względu na brak odsetek, więc z tego byłyby 

oszczędności.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, na jakie projekty Miasto stara się pozyskać środki finansowe.   

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych powiedział, 

że taka informacja była przekazywana przy okazji głosowania nad Strategią Ponadlokalną. 

Dodał, że główny ciężar realizacji tych inwestycji przypadnie na lata 2025-2027. Wspólnie z 

Wydziałem Finansowym jest to monitorowane pod względem finansowym.   

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta uzupełniła, że Miasto zaciągnie mniejszy kredyt i uzupełni 

go pożyczką, nie będzie dodatkowych środków. Zaznaczyła, że jest to bardzo atrakcyjna 

oferta i warto z niej skorzystać. Dodała, że o środki, które Miasto otrzyma z pożyczki, można 

ubiegać się tylko do projektów, które nie były współfinansowane ze środków unijnych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania nad projektem 

uchwały. 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych 

przeciw                                       –  1 radny 

wstrzymało się od głosu             –  1 radny  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski.  

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, dlaczego na nowo wybudowanym rondzie przy ul. Sikorskiego 

i Bulwarowej wciąż stoją na drodze stojaki drogowe.  
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Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że jest to droga wojewódzka i z 

tego względu odbiór drogi odbywa się w Wojewódzkim Zarządzie Dróg. Wykonawca złożył 

dokumenty i czeka na odbiór.  

 

Kamil Lauryn zapytał o sprzedaż mieszkań komunalnych. Jak powiedział, sprzedano już 

ok. 400 mieszkań, pieniądze miały trafiać do ZBM TBS i miały być przeznaczane na 

remonty budynków, które tego wymagają. To się jednak nie dzieje a sytuacja ZBM TBS jest 

coraz gorsza, jeśli chodzi o mieszkania a zapotrzebowanie na nie jest duże.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta wyjaśniła, że analizowała ten temat. Środki, które trafiają 

do ZBM są wielokrotnie wyższe niż przychody ze sprzedaży mieszkań. Dodała, że 

przedstawi analizę radnym.  

  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i wniosków.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.   

    

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


